



说话 (1) SPEAKING

11/12/2022

主要经文

The Primary Verses

箴言 / Proverbs
18:21

说话的神

The God That Speaks



说文解字：

Origin of Chinese Characters

- 神，天神，引出万物的存在。字形采用“示、申”会义
- God, the God of Heaven, by whom all things came into being.

说话的神

The God That Speaks



- 神既在古时借着众先知多次多方地晓谕列祖，就在这末世借着他儿子晓谕我们；又早已立他为承受万有的，也曾借着他创造诸世界。（希伯来/Hebrews 1:1-2）
- God, after He spoke long ago to the fathers in the prophets in many portions and in many ways, in these last days has spoken to us in His Son, whom He appointed heir of all things, through whom also He made the world.

说话的神

The God That Speaks

- 神借着说话创造万物

God created all things through speaking

- “因为他说有，就有；命立，就立。”（诗篇/Psalms 33:9）

“For He spoke, and it was done. He commanded, and it stood fast.”

- 说话- 神与偶像的对比

Speaking - the main contrast between God and Idols

- “雕刻的偶像，人将它刻出来，有什么益处呢？铸造的偶像就是虚谎的师傅，制造者倚靠这哑巴偶像有什么益处呢？”（哈巴谷/Hab. 2:18）

“What profit is the idol when its maker has carved it, Or an image, a teacher of falsehood? For its maker trusts in his own handiwork When he fashions speechless idols.”

说话 - 惟有人能如此反映 神的形象

Only Man Could Manifest the Image of God in Such Manner

- 说话 - 亚当显出 神形象的第一件事

Speaking - the first thing Adam manifests the image of God

- “耶和华神用土所造成的野地各样走兽和空中各样飞鸟都带到那人面前，看他叫什么。那人怎样叫各样的活物，那就是它的名字。那人便给一切牲畜和空中飞鸟、野地走兽都起了名。”（创世纪/Genesis 2:19-20a）

“Out of the ground the LORD God formed every beast of the field and every bird of the sky, and brought them to the man to see what he would call them; and whatever the man called a living creature, that was its name. The man gave names to all the cattle, and to the birds of the sky, and to every beast of the field”

说话 - 惟有人能如此与 神交通

Only Man Could Fellowship with God in Such Manner

- 祷告就是说话 - 与 神交通

Prayer is speaking - fellowship with God

- “耶稣在一个地方祷告，祷告完了，有个门徒对他说：“求主教导我们祷告，像约翰教导他的门徒。” 耶稣说：“你们祷告的时候，要说：”
(路加/Luke 11:1-2a)

It happened that while Jesus was praying in a certain place, after He had finished, one of His disciples said to Him, “Lord, teach us to pray just as John also taught his disciples.” And He said to them, “When you pray, say:”

说话 - 魔鬼与神争权的焦点

The Focal Point of Devil's Contention

- 说话 - 魔鬼夺权的途径

Speaking, by which the devil attempts to usurp the throne of God

- “王必任意而行，自高自大，超过所有的神，又用奇异的话攻击万神之神。他必行事亨通，直到主的愤怒完毕，因为所定的事必然成就。”
(但以理/Daniel 11:36)

“Then the king will do as he pleases, and he will exalt and magnify himself above every god and will speak monstrous things against the God of gods; and he will prosper until the indignation is finished, for that which is decreed will be done.”

说话 - 魔鬼与神争权的焦点

The Focal Point of Devil's Contention

- 说话 - 魔鬼夺权的途径

- “又拜那龙，因为它将自己的权柄给了兽，也拜兽，说：“谁能比这兽，谁能与它交战呢？”又赐给它说夸大亵渎话的口，又有权柄赐给它，可以任意而行四十二个月。兽就开口向神说亵渎的话，亵渎神的名并他的帐幕，以及那些住在天上的。”（启示录/Revelation 13:4-6）

“they worshiped the dragon because he gave his authority to the beast; and they worshiped the beast, saying, “Who is like the beast, and who is able to wage war with him?” There was given to him a mouth speaking arrogant words and blasphemies, and authority to act for forty-two months was given to him. And he opened his mouth in blasphemies against God, to blaspheme His name and His tabernacle, that is, those who dwell in heaven.”

说话 - 人不当取得权力的途径

The Improper Means to Obtain Power

- 说话 - 德不配位的人借以得到权力
 - 必有一个卑鄙的人兴起接续为王，人未曾将国的尊荣给他，他却趁人坦然无备的时候，用谄媚的话得国。（但以理/Daniel 11:21）

And in his place shall stand up a vile person, to whom they shall not give the honour of the kingdom; but he shall come in peaceably and obtain the kingdom by flatteries.

说话得洁净 - 神进一步启示的关键

Sanctified Speaking - The Key to Further Revelation from God

- 说话 - 决定我们明白神的旨意

Speaking determine how much we understand God's will

- “有一撒拉弗飞到我跟前，手里拿着红炭，是用火剪从坛上取下来的。将炭沾我的口，说，看哪这炭沾了你的嘴。你的罪孽便除掉，你的罪恶就赦免了。我又听见主的声音说：“我可以差遣谁呢？谁肯为我们去呢？”我说：“我在这里，请差遣我！””（以赛亚书/Isaiah 6:6-8）

“Then one of the seraphim flew to me with a burning coal in his hand, which he had taken from the altar with tongs. He touched my mouth with it and said, ‘Behold, this has touched your lips; and your iniquity is taken away and yours sin is forgiven.’

Then I heard the voice of the Lord, saying, “Whom shall I send, and who will go for Us?” Then I said, “Here am I. Send me!””

说话 - 到那日

On That Day

- 说话 - 决定我们将来如何在 神的国度里

Speaking determines where we are in the kingdom of God

- “我又告诉你们，**凡人所说的闲话**，当审判的日子，必要句句供出来。”
(马太福音/Matthew 12:36)

“But I tell you that **every careless word that people speak**, they shall give an accounting for it in the day of judgement.”

说话 - 生死的能力

Power of Death and Life

- 说话 - 能创造，也能摧毁

It is capable of creating and destroying

- “人口中所结的果子必充满肚腹，他嘴所出的必使他饱足。生死在舌头的权下，喜爱它的必吃它所结的果子。”（箴言/Proverbs 18:20-21）
- “With the fruit of a man’s mouth his stomach will be satisfied; He will be satisfied with the product of his lips. Death and life are in the power of the tongue, And those who love it will eat its fruit.”

基督徒常犯的言语问题

Commonly Seen Problems with Speaking

- 发怨言 (Complain)
- 批评论断人 (Judge others)
- 妄论神的作为 (Judge God)
- 自夸 / 夸大 (Boast)
- 不合圣徒体统的言词 (Unwholesome Words)
- 恶言、辱骂、咒诅 (Malicious words, insults, curses)
- 谎言 (Lie)
- 丧气话 (Evil reports, discouraging words)
- 唠叨、重复、好辩
(Nagging, long-winded, contentious words)